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Ordfører - Rådmann - Kommunalsjefer - Personalsjef - Økonomisjef 

Salten Kommunerevisjon 

Bibliotekene 

Lokal presse 
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Gruppeledere 

 

Utskrift er foretatt den  08.03.12  

 

MERKNADER: 

 

Det var ingen merknader til innkallling. 

 

Merknader til dagsorden: 

 Ekstra sak ble utdelt pr. epost onsdag. 

 Jørn Stene: 

1. I formannskapsmøtet i desember ble brev ang. videre utbygging av 

Hageneshaugen oversendt til rådmannen. Kommer det noe fra administrasjonen 

ang. dette? 



2. Det er journalført inn et brev 06.12.11 fra initiativtakere i øvre Valnesfjord ang. 

boligfelt. Ber om tilskudd til utarbeidelse av reguleringsplan. Hvor ligger saken? 

 

Dagorden med merknader ble enstemmig godkjent. 

 

Orienteringer: 

 Regnskap 2011 v/regnskapssjef 

 Finansforvaltning v/regnskapssjef 

 Status prosjekter v/kommunalsjef 

 

Rådmannen vil til neste kommunestyremøte fremme en sak ang. plassering aktiv forvaltning 

mot redusert kassakreditt. 

 

Svar på spørsmål: 

Jørn Stene: 

Pkt. 1. Kommunalsjef svarte. Kommunen bruker advokat på saken.Kloakksystemet er 

problemet. Alle kan pumpe opp kloakken for egen regning. Det er uenighet innad på 

Hageneshaugen. Vi vil innkalle til møte med alle parter. 

Pkt. 2. Kommunalsjef svarte. Det er søkt om tilskudd fra grunneiere på Kosmo. 

Oppstartsmelding er sendt. Fylkesmannen har meldt innsigelse til planen, slik den ligger. Det 

sjekkes nå ut med grunneierne om de vil gå videre med saken. 
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 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   12/1893      

 Arkiv sakID.:   12/509  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Formannskap 
 

Sak nr.:    055/12 FORMANNSKAP Dato:  05.03.2012 

 

 

 

GODKJENNING AV MØTEBOK 

 

 
Vedlegg: Møtebok nr. 4/2012 

 

Sammendrag: 
 

Se vedlagte møtebok. 

 

INNSTILLING : 
 

Vedlagte møtebok nr. 4/2012 godkjennes. 

 

 

FOR-055/12 VEDTAK-  05.03.2012 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   12/1892      

 Arkiv sakID.:   12/508  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans:  
 

Sak nr.:    056/12 FORMANNSKAP Dato:  05.03.2012 

 

 

 

REFERATSAKER I PERIODEN 
  

 

Sammendrag: 
 

 Dok.ID Arkivsak ID Brevdato    Avsender/Mottaker Tittel 

 12/1891 I 12/507 23.02.2012 Fauna KF REFERAT FRA STYREMØTE I 

FAUNA KF - SAK 08/12 

FREMTIDIG ORGANISERING 

AV FAUNA 

 

 

 

 

 

INNSTILLING : 
 

Refererte dokumenter tas til orientering. 

 

 

FOR-056/12 VEDTAK-  05.03.2012 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID: 12/1867     

      Arkiv sakID.:  12/506  Saksbehandler:  Arve Rolandsen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Formannskap 
 

Sak nr.:    057/12 FORMANNSKAP Dato:  05.03.2012 

 

 

 

PROSJEKTMANDAT FOR PROSESSEN RUNDT SKOLESTRUKTUR FREM MOT 

VEDTAK I KOMMUNESTYRET JUNI 2012 

   

 
Vedlegg: Ingen 

 

Sammendrag: 
 

Det skal fattes vedtak om hvordan Fauske kommune skal organisere sine skoler innenfor den 

fremtidige økonomiske og demografiske situasjon vi i dag kjenner. 

Rådmannen foreslår ramme for prosessen frem mot dette, og vil legge opp til behandling for 

skolene i Valnesfjord / Kosmo i mai, mens beslutningen for skolene i sentrum planlegges til 

behandling i juni. 

 

Saksopplysninger: 

 

Bakgrunn for prosjektet 

Fauske kommunestyre har i vedtak av 15. desember 2011, bedt rådmannen om i løpet av første 

halvår av 2012 å komme tilbake med en sak om ny skolestruktur i Fauske. 

Dette mandatet tar for seg å skulle beskrive den formelle prosessen for arbeidet med denne 

saken. 

Fra rådmannen legges det opp til en felles formell overbygging for prosessen, men ei todeling av 

tidsprosessen for fremlegging til kommunestyret, samt inkludering av barnehagestrukturen i 

Valnesfjord.  

Skillet på tidsperspektiver gjelder situasjonen i Valnesfjord, der det konkret vil utredes 

muligheten for flytting av Kosmo skole og barnehage til skolen og barnehagen på Strømsnes.  

Rådmannen er av den oppfatning at det er tilstrekkelig kapasitet i skolen og barnehagen på 

Strømsnes til å skulle kunne ta imot de barn og elever som i dag er ved Kosmo oppvekstsenter. 

Det som ikke er avklart konkret nok er hvordan tjenestene i skolen og barnehagen på Strømsnes 

må organisere seg for å gjøre dette. 

Uansett hvordan dette må falle ut, så er det av økonomiske og praktiske forhold mulig å foreslå 

konkrete realiserbare vedtak på dette raskere enn i sentrum. 

I 1996 ble det formelt besluttet at Fauske kommune ikke skulle ha formelle faste kretsgrenser 

mellom skolene, og således har kommunen siden dette vært å betrakte som ett skoledistrikt eller 

skoleområde. 

I 2004 ble Fauskeeidet skole lagt ned. 

I 2009 hadde kommunestyret til behandling egen sak om framtidig skolestruktur i Fauske. 

I Fauske er det i dag i praksis tre skoleområder, Sulitjelma, Sentrum og Valnesfjord, selv om det 

formelt er en skolekrets. 

I kommunen er det i dag totalt syv kommunale skoler, samt en privatskole. 



Elevtallet i skolen er synkende, som i mange andre kommuner, og økonomisk er det således også 

varslet tilpasninger til dette på budsjettene.  

Det er vedtatt bygging av ny skole i Sulis til nesten 80 millioner. 

På samme tid er det et faktum at kommunen er nødt til å bygge ny sentrumsskole, der nær 

halvparten av alle elevene går. I Valnesfjord er det også kartlagt relativt store mangler ved deler 

av skolebygget. 

Begge disse faktorene representerer investeringsbehov anslått til flere hundre millioner kroner.  

Det faglige nivået, på nasjonale prøver, tilsier at det i flere fag må jobbes med å bedre 

prestasjonene. 

Kommunestyret har bedt om ei tilbakemelding fra rådmannen på hvordan skolen i Fauske kan 

løse de relativt store utfordringene som observeres, innenfor den fremtidige økonomiske rammen 

skolen kan forvente å få tildelt. 

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

For å kunne gi ei anbefaling til kommunestyret, er det rådmannens oppfatning at det bør 

formaliseres en prosess som er tydelig på ansvar og roller, samt hva kommunestyret faktiske ber 

om  råd til vedtak rundt. 

 

Det lages derfor en prosjektorganisasjon som ser slik ut: 

 

1. Prosjekteier 

Even Ediassen, Rådmann 

 

2. Prosjektleder 

Arve Rolandsen, enhetsleder skole 

 

3. Overordnet målsetning 

Gi kommunestyret ei anbefaling på vedtak for å kunne beslutte en framtidsrettet skolestruktur 

som dekker myndighetskrav til skoleeier, og som tilfredsstiller den faglige kvalitet som 

Fauskeskolen bør representere og levere, innenfor den fremtidige økonomiske rammen som vil 

kunne forventes. 

 

4. Resultatmål (effekter) 

 Anbefale hvordan skolestrukturen skal være 

 Angi kvalitetsmål for Fauskeskolen 

 Definere strategi og utviklingsprosesser for bedring av faglige resultater til elevene 

 

5. Tidsfrist 

Tiltaket må være sluttført før juni 2012, og skal behandles i kommunestyremøtet i juni. 

 

6. Krav til utførelse 

Det skal legges vekt på en klargjørende prosess der de langsiktige behov og utfordringer for 

skolesiden og driften av Fauske er det overordnede perspektivet. 

Det skal føres en åpen og saklig prosess basert på skolefaglige føringer, og god 

forvaltningsskikk, samt involvering av lokalmiljøer og tillitsvalgte. 

 

7. Prosjektdeltagere 

 Arve Rolandsen                        – Prosjektleder 

 Terje Valla      - Skolefaglig rådgiver 



 Inger Lise Evenstrøm, Enhetsleder barnehage - Prosjektmedarbeider 

  

 Bernt Halvorsen inspektør/rådgiver   - Prosjektmedarbeider 

 Gunnar Sveen, Økonomisjef    - Prosjektmedarbeider 

 Atle Borøy, Rektor     - Prosjektmedarbeider 

 Gunnar Myrstad, enhetsleder Bygg   - Prosjektmedarbeider 

 Randi Myrbakk, rektor     - Prosjektmedarbeider 

 Ole Johansen, Rektor     - Prosjektmedarbeider 

 Merethe Kristoffersen     - FTV fagforbundet 

 Øystein Gangstøe     - FTV utdanningsforbundet 

 Bjørn Thomas Hansen     - leder kommunalt FAU 

 

 

8. Referansegruppe 

 Personalsjef, Ingrid Alterskjær 

 Hovedverneombud, Vibeke Furnes Hansen 

 Rektorene 

 Folkehelserådgiver 

 Enhetsledere oppvekst  

 Økonomisjef 

 

9. Styringsgruppe 

 Even Ediassen, Rådmann    - Prosjekteier 

 Arve Rolandsen     – Prosjektleder 

 Kommunalsjefer     - Prosjektdeltagere 

 

10. Prosjektrutiner 

 Prosjektleder har ansvaret for at oppdraget blir utført og levert innen frist innenfor de 

føringer som er gitt. 

 Prosjektmedarbeiderne har ansvar for å klarere fravær fra egen arbeidsplass og orientere 

prosjektleder om ulike problemstillinger som vil forstyrre egen deltagelse. 

 Deltagelse i henhold til prosjektplanen skal prioriteres og fravær skal klareres i god tid 

før fellesmøter. 

 Involvering av referansegruppen gjøres fortløpende og de skal ha en aktiv rolle ut fra de 

delområder prosjektleder nærmere definerer. 

 Det planlegges intensiv jobbing i mars, april og mai, minimum 1 gang hver 14. dag må 

prosjektet regne med å møtes. 

 Det lages referater fra hvert møte som legges ut på prosjektområdet. 

 Prosjektet dokumenteres behørig på kommunens intranettløsning (share point). 

 

11. Rapportering 
Prosjekt Skolestruktur rapporterer direkte til rådmannen gjennom prosjektleder og alle milepæler 

skal godkjennes fortløpende av styringsgruppen med rådmannen før videre framdrift iverksettes. 

Ressursspørsmål avklares med styringsgruppen. Bakgrunnsdokument, lovverk, lokale planer, 

kommunale føringer med mer må framskaffes av prosjektet. Milepælsplan framlegges for 

styringsgruppen og skal godkjennes før arbeidet starter. Det informeres jevnlig rundt status i 

skolelederforumet. 

 

12. Økonomi 



Det er ikke satt av egne midler til dette prosjektet så det forutsettes derfor at deltagerne fører 

egne utgifter på eget budsjettområde.  

 

13. Prosjektoppdraget innebærer følgende aktiviteter 

 Møteaktivitet 

 Varsling, høring og utredning 

 Dokumentasjonsarbeid 

 Personalarbeid 

 Beslutningsaktivitet 

 Informasjon og kommunikasjonsarbeid 

 Kjøp av konsulentoppdrag 

 Utarbeidelse av rapporter og statistikk 

 Folkemøter 

 Annet 

 

14. Milepælsplan 

plan Start Slutt Milepælstekst 

0 1.3.12 10.3.12 Prosjektmandat overlevert fra prosjekteier og akseptert av 

prosjektleder, med foreløpige styringssignal fra formannskapet 

den 5.mars 

1 1.3.12 15.5.12 Datainnsamling 

2 10.3.12 15.3.12 Prosjektgruppen etableres, roller og forventninger ferdig avklart 

3 16.3.12 17.3.12 Fremdriftsplan utarbeidet med ansvarskart og ressurs-

disponering 

4 16.3.12 20.3.12 Varsling av alle berørte parter 

5 20.3.12 10.4.12 Høringsfrist samt folkemøter i Valnesfjord 

6 20.3.12 10.5.12 Høringsfrist for alle impliserte parter, samt folkemøter- sentrum 

7 10.5 20.5.12 Skriving av sak til politisk behandling 

8 1.6.12 1.10.12 Evaluering av prosjektet og oppnåelse av ønsket effekt 

 

 

Det legges med dette opp til politisk behandling for skole og barnehage i Valnesfjord til 

kommunestyret 10. Mai 2012.  

 

På samme måte legges det opp til behandling som skolestrukturen i sentrum i kommunestyret 21. 

Juni 2012.  

 

15. Interessentanalyse 

Her er det viktig å definere de som etter formkrav har en berettiget høringsinteresse, og 

synligjøre hvorledes denne søkes ivaretatt. 

 

1- Skolens organisasjon, ansatte 

Skal ivaretas gjennom tillitsvalgtssiden 

 

2- Lokalmiljø/ befolkning 

Skal ivaretas gjennom folkemøter, og høringsrett med involvering av lag og foreninger samt ved 

representasjon i lokalt og sentralt  FAU. 

 

 



Kritiske suksessfaktorer 

 

 Forankring blant tillitsvalgte 

 Høy kvalitet i datainnsamlingen 

 Grundige analyser 

 Tydelig beskrivelse av alternativer 

 Hyppige informasjonsskriv fra prosjektet ut til linjen 

 Etablere en offensiv mediestrategi som fokuserer det positive 

 Nødvendig kompetanse på skriving og utviklingsprosesser. 

 

 

INNSTILLING : 
 

Formannskapet vedtar at arbeidet med fremtidig skolestruktur følger ovennevnte 

prosjektplan 

 

 

FOR-057/12 VEDTAK-  05.03.2012 
 

Brev fra Utdanningsforbundet og Fagforbundet og fra kommunalt FAU ble utdelt i møtet. 

 

Kjell Eilertsen (FL) og Kenneth Svendsen (FRP) fremmet følgende forslag: 

Formannskapet forholder seg til at kommunestyret, enstemmig, i sak 095/09 har vedtatt at 

nåværende skolestruktur i Fauske skal videreføres. Formannskapet konstaterer også at det 

ikke har skjedd noen vesentlige endringer som skulle tilsi en ny opprivende debatt om 

endret skolestruktur. På denne bakgrunn avvises rådmannens innstilling. 

 

Innstillingen ble vedtatt med 6 mot 3 stemmer avgitt for FL/FRP’s forslag. 

 

VEDTAK: 

Formannskapet vedtar at arbeidet med fremtidig skolestruktur følger ovennevnte 

prosjektplan. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 
Utskrift sendes:     

Enhetsleder skole til videre forføyning    

 

 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   12/1682      

      Arkiv sakID.:   12/461  Saksbehandler:  Kristian Amundsen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyret 
 

Sak nr.:    058/12 FORMANNSKAP Dato:  05.03.2012 

 

 

STRATEGIPLAN FOR FAUNA 2012 - 2015 

   

 
Vedlegg: 1. Vedtak i sak 6/12 Strategiplan for Fauna 2012 – 2015 

2. Strategiplan for næringsutvikling 2012 - 2015 

 

Sammendrag: 
 

Vi viser til utarbeidet strategiplan for Fauna 2012 – 2015. 

 

Strategiplanen ble vedtatt i Faunas styremøte 6. februar 2012. 

 

INNSTILLING : 
 

Kommunestyret vedtar fremlagt Strategiplan for Fauna 2015 – 2015. 

 

 

FOR-058/12 VEDTAK-  05.03.2012 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 

Kommunestyret vedtar fremlagt Strategiplan for Fauna 2015 – 2015. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 

 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   12/953      

      Arkiv sakID.:   12/256  Saksbehandler:  Stein Ole Rørvik  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    050/12 DRIFTSUTVALG Dato:  15.02.2012 

 059/12 FORMANNSKAP  05.03.2012 

  KOMMUNESTYRE  22.03.2012 

 

 

 

ØKTE STILLINGER PÅ SYKEHJEMMET I FORBINDLESE MED 

SAMHANDLINGSREFORMEN 

   

 
Vedlegg: Ingen 

 

Sammendrag: 

 
Strukturelle endringer på sykehjemmet for å møte samhandlingsreformen med flere sengeposter 

og samlokalisering av de ulike fagområdene på sykehjemmet gjør det nødvendig å endre de 

økonomiske rammene. Økt kapasitet og flere oppgaver på sykehjemmet krever flere årsverk. 

Sykehjemsenheten tildeles seks årsverk utover dagens budsjettramme. 

 

Saksopplysninger: 

 
Samhandlingsreformen er ment å sikre et bærekraftig, helhetlig og sammenhengende 

tjenestetilbud av god kvalitet, med høy pasientsikkerhet og tilpasset den enkelte bruker. Den 

kommunale helse- og omsorgstjenesten skal tilpasses. Reformen skal føre til at flere pasienter 

behandles ute i kommunen, dempet vekst i bruk av sykehustjenester ved at en større del av 

helsetjenesten ytes av kommunene – forutsatt like god eller bedre kvalitet samt 

kostnadseffektivitet. Et av de økonomiske virkemidlene som ligger i reformen er fullfinansiering 

av utskrivningsklare pasienter og døgnopphold ved øyeblikkelig hjelp-tilbud. 

 

Saksbehandlers vurdering: 

 
Samhandlingsreformen fordrer at kommunen tar hjem utskrivningsklare pasienter fra 

spesialisthelsetjenesten, det er en viktig helsegevinst at Fauskes innbyggere unngår unødvendig 

opphold ved sykehuset. De økonomiske virkemidlene med at utskrivningsklare pasienter blir 

liggende på sykehuset kan gi store konsekvenser, snitt liggedøgn for utskrivningsklare pasienter i 

perioden 2006 – 2010 var 866. Stipulert kostnadsbilde for 2012 med utgangspunkt i 866 

liggedøgn er kr 3 464 000,- kjøpt liggetid hos spesialisthelsetjenesten. Sykehjemsenheten sitt 

bidrag vil være å øke sin pasientkapasitet for å forebygge at pasienter blir liggende 

ferdigbehandlet i spesialisthelsetjenesten, for videre redusere de økonomiske virkemidlene fra 

sykehuset.  

 

Sykehjemsenheten har siden høsten 2011 hatt en prosess med å øke antall sengeposter fra 70 til 

75. Rehabiliteringsavdelingen vil være en ressurs i denne prosessen, avdelingen vil flytte til mer 

egnede lokaler som gir rom for korttidsplasser, nærhet til lege, fysioterapeut og ergoterapeut. 



 

Når denne endringen er gjennomført ligger alt til rette for å begynne prosessen med å etablere 

«øyeblikkelig hjelp» post, ref. helse- og omsorgstjenesteloven § 6-2. Kommunen skal sørge for 

tilbud om døgnopphold med helse- og omsorgstjenester til pasienter/brukere med behov for 

øyeblikkelig helse- og omsorgshjelp, et alternativ til ikke-planlagte sykehusinnleggelser. Denne 

plikten skal innføres innen 1.1.2016. 

 

Denne prosessen betyr videre samlokalisering av demensomsorgen og samlokalisering av 

somatikken. En viktig effekt vil være enklere kompetansestyring, samhandling mellom 

avdelinger er en tydelig forventet effekt for bedre styring av vårt personell. Særlig er 

fagutvikling innenfor demensomsorgen sentral for enheten, en samlokalisering vil drive 

demensomsorgen inn i en felles faglig retning. 

 

Videre gir disse endringene rom for driftsfordeler i turnusdriften, samhandling og effektive 

turnusløsninger. Enheten er inne i et viktig arbeid for å etablere robuste turnuser, og 

samlokalisering er et viktig bidrag for å effektivisere dette arbeidet. 

   

Ved at sykehjemmet øker sin kapasitet med fem plasser, er det behov for at enheten tildeles 

hjemler som sikrer en forsvarlig drift. Det er gjennomført en bemanningsplanlegging som 

definerer behovet i turnus for å møte den økte kapasiteten på sykehjemmet, det er planlagt inn 

seks nye stillingshjemler sykepleierressurs i 100 % stilling. 

 

Saken er drøftet med Eli Hansen, HTV sykepleierforbundet og Linda Salemonsen, HTV 

fagforbundet og det er enighet om forslaget. 

 

Rådmannen finansierer tiltaket gjennom eksisterende drift, og regulerer dette inn i 

økonomimelding 1.  

I fremtiden vil det ligge eksterne finansieringsmuligheter gjennom etablering av Øyeblikkelig 

hjelp plasser fra Helsedirektoratet etter nærmere avtale med helseforetaket. 
 

 

INNSTILLING : 
 

1. Sykehjemsenheten tildeles seks - 6- årsverk utover dagens budsjettramme.  

2. Rådmannen finansierer tiltaket gjennom eksisterende drift, og regulerer dette inn i 

økonomimelding 1.  

 

 

DRIF-050/12 VEDTAK-  15.02.2012 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 

1. Sykehjemsenheten tildeles seks - 6- årsverk utover dagens budsjettramme.  

2. Rådmannen finansierer tiltaket gjennom eksisterende drift, og regulerer dette inn i 

økonomimelding 1.  

 

 

FOR-059/12 VEDTAK-  05.03.2012 
 



Jørn Stene (FL) foreslo nytt pkt. 2: 

Økte kostnader ved å øke sykehjemsenheten med 6 – årsverk innarbeides av rådmannen i 

økonomimelding 1. 

 

Driftsutvalgets innstilling pkt. 1 ble enstemmig vedtatt. 

Driftsutvalgets innstilling pkt. 2 ble vedtatt med 7 mot 2 stemmer avgitt for FL’s forslag 

pkt. 2. 

 

INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 

1. Sykehjemsenheten tildeles seks - 6- årsverk utover dagens budsjettramme.  

2. Rådmannen finansierer tiltaket gjennom eksisterende drift, og regulerer dette inn i 

økonomimelding 1.  

 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 
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HØRING AV FORSKRIFT OM OVERSIKT OVER HELSETILSTAND OG 

PÅVIRKNINGSFAKTORER (FOLKEHELSEFORSKRIFTEN) 

   

 
Vedlegg: Høringsbrev 

Høringsnotat 

Høringsinstanser 

 

Sammendrag: 
 

Selv om folkehelsearbeid fra tidligere har vært lovfestet for kommunene er det vanskelig å 

vurdere det økte kravet til systematikk og kunnskapsbasert arbeid som en videreføring av 

eksisterende oppgaver. Fauske kommune vurderer at det økonomiske tilskuddet gitt til 

kommunene i forbindelse med samhandlingsreformen er for lite til at det vil løfte det lokale 

folkehelsearbeidet opp på et tilfredsstillende nivå.  

 

Fauske kommune ser positivt på tydeliggjøringen av krav til skriftlighet for å ivareta det 

systematiske og langsiktige folkehelsearbeid og at dette knyttes opp mot kommunal planstrategi.  

 

Fauske kommune foreslår at staten ved Nasjonalt folkehelseinstitutt tar ansvar for å gjennomføre 

en nasjonal befolkningsundersøkelse med fylkesrepresentative utvalg for å dekke et nasjonalt 

grunnleggende behov for relevant folkehelsestatistikk. Folkehelsearbeidet på alle nivå trenger et 

pålitelig datagrunnlag. En nasjonal koordinering er nødvendig for å sikre standardisering og 

kvalitet i arbeidet med å fremskaffe oversikt over helsetilstand og påvirkningsfaktorer for helse. 

 

Saksopplysninger: 

 

Bakgrunn 

Lov om folkehelsearbeid (folkehelseloven), jf. Prop. 90 L (2010-2011), trådte i kraft 1. januar 

2012 som del av Samhandlingsreformen. I Fauske kommune sin høring til folkehelseloven ble 

det blant annet uttalt at ”Det økte ansvar og de utvidelser av arbeidsoppgaver som loven pålegger 

kommunen vil kreve nødvendig og tilstrekkelig kompetanse. Statens lovfesting av dette arbeid 

må derfor følges opp med friske statlige midler som vil kunne sikre slik kompetanse og 

kapasitet». 

 

Helse- og omsorgsdepartementet inviterer i brev av 21. desember 2012 til høring av forskrift om 

oversikt over helsetilstand og påvirkningsfaktorer. Høringsfrist er 21. mars 2012. Forskriften ble 

varslet i folkehelseloven § 21, og har som formål å regulere nærmere arbeidet med å ha oversikt 

over befolkningens helse og påvirkningsfaktorer. Forskriften skal legge til rette for et 



systematisk og kunnskapsbasert folkehelsearbeid, og å samordne og standardisere arbeidet med 

helseoversikter. 

 

Hovedtrekk i lovforslaget: 

– Departementet foreslår at forskriften gir kommunen plikt til å utarbeide en skriftlig oversikt 

over helsetilstand og påvirkningsfaktorer hvert fjerde år. Hovedarbeidet med 

kunnskapsinnhenting skal gjøres i tilknytning til dette arbeidet.I følge  

– Departementet setter forslag til forskrift ikke nye eller utvidete krav til kommunene eller 

fylkeskommunen som ikke følger direkte fra folkehelseloven. Departementet mener derfor at 

forskriften ikke vil medføre økonomiske eller administrative konsekvenser. 

 

Problemstilling 

Folkehelseloven § 5 omhandler kommunens plikt til å ha oversikt over helsetilstanden samt 

positive og negative påvirkningsfaktorer for helse i kommunen. Under høringen av 

folkehelseloven kom det fram et ønske om en viss standardisering av disse oversiktene slik at 

sammenlikning over tid og mellom kommuner/fylker er mulig. Helse- og omsorgsdepartementet 

har sendt på høring forslag til forskrift om oversikt over helsetilstand og påvirkningsfaktorer 

(folkehelseforskriften). Høringsfrist er 21. mars 2012. 

 

Forskriften vil hjemles i lov om folkehelsearbeid (folkehelseloven). Det følger av 

folkehelseloven § 5 at kommuner skal ha oversikt over befolkningens helse og de faktorer som 

kan virke inn på denne. Oversikten skal være skriftlig og identifisere folkehelseutfordringene, 

herunder vurdere konsekvenser og årsaksforhold, samt rette særlig oppmerksomhet på trekk ved 

utviklingen som kan skape eller opprettholde sosiale eller helsemessige problemer eller sosiale 

helseforskjeller. Departementet kan gi nærmere forskrifter om krav til kommunenes oversikt. 

 

Formål 

Hovedformålet med oversiktene etter folkehelseloven er å ha kunnskap om helsetilstand og 

påvirkningsfaktorer for helse på populasjonsnivå som grunnlag for mål, strategier og tiltak i et 

langsiktig og systematisk folkehelsearbeid. Departementet foreslår at forskriftens formål skal 

være å legge til rette for et kunnskapsbasert folkehelsearbeid, og å samordne og standardisere 

arbeidet med, og innhold i oversikter. Forskriftsregulering skal bidra til å sikre at 

oversiktsarbeidet blir mer målrettet og effektivt. 

 

Innhold 

Kommunene skal basere sitt oversiktsarbeid på opplysningene som kommer fra Nasjonalt 

folkehelseinstitutt (FHI), jf. folkehelseloven § 25. Disse opplysningene skal være basert på 

statistikk fra sentrale helseregistre, samt annen relevant statistikk. Det foreslås at FHI skal 

utarbeide og presentere folkehelseprofil for hver kommune og fylkeskommune i løpet av første 

kvartal hvert år, samt etablere og oppdatere en statistikkbank. Folkehelseprofiler ble sendt til 

kommunene første gang i januar 2012, og statistikkbanken Kommunehelsa er i drift. 

Statistikkbank og folkehelsehelseprofiler vil være under videre kontinuerlig utvikling.  

 

Forslag til forskrift angir oversiktenes innhold på et overordnet nivå. Dette begrunnes med at en 

konkret innholdsangivelse betyr at det i mindre grad blir anledning til å tilpasse oversiktenes 

innhold ut fra lokale behov. Følgende tematiske innhold er angitt; Helsetilstand, befolkning, 

inntekt/økonomi, arbeid, utdanning, miljø, miljørettet helsevern, smittevern, sosial tilhørighet og 

nettverk, og levevaner. Videre skal kommuner i forvaltningsområdet for samisk språk vurdere 



om det er særlige folkehelseutfordringer for den samiske befolkningen. Det er fra et 

folkehelsepolitisk ståsted ønskelig at statistikken skal vise sosiale forskjeller.  

 

Krav til skriftlighet 

Departementet skiller i forslag til forskrift mellom to funksjoner oversiktene vil ha; 1) å gi 

grunnlag for vurderinger av folkehelseutfordringene løpende, og 2) å gi grunnlag for det 

langsiktige folkehelsearbeidet. Det formelle skriftlighetskravet rettes mot den oversikt 

kommunen skal ha for å ivareta det systematiske og langsiktige arbeidet, for eksempel forankret i 

planstrategi og kommuneplaner. Departementet foreslår at forskriften gir kommunen plikt til å 

utarbeide et skriftlig oversiktsdokument hvert fjerde år, og hovedarbeidet i forhold til 

kunnskapsinnhenting skal gjøres i tilknytning til dette arbeidet. For å sikre at dokumentet er 

plan- og styringsrelevant, og at kravene i forskrift er harmonisert med plan- og bygningsloven, 

mener departementet at tidsintervallene for utarbeidelse av dokumentet skal foreligge før 

oppstart av arbeidet med planstrategier etter plan- og bygningsloven §§ 7-1 og 10-1. 

 

Departementet foreslår videre at det løpende oversiktsarbeidet i kommunen skal dokumenteres 

på hensiktsmessig måte. Forslag til forskrift stiller ikke dokumentasjonskrav for kommunene 

utover utarbeidelse av et dokument hvert fjerde år. Dette betyr imidlertid ikke at kommunen kan 

unnlate å vurdere om det er grunnlag for å revidere de faglige vurderingene mellom hvert fjerde 

år. Dokumentasjonskravet bør ses opp mot den internkontroll kommunen skal føre for å sikre at 

krav fastsatt i folkehelseloven overholdes, jf. folkehelseloven § 30. 

 

Av hensyn til lokaldemokrati og i tråd med prinsippet om offentlighet mener departementet det 

bør legges til rette for at oversikten skal gjøres allment tilgjengelig. Dette kan for eksempel være 

gjennom publisering på kommunens nettsider. 

 

Behov for kompetanse og ressurser 

Folkehelseloven § 27 stiller krav om at kommuner skal ha nødvendig samfunnsmedisinsk 

kompetanse for å ivareta oppgavene etter folkehelseloven, blant annet i forhold til å foreta 

forsvarlige faglige analyser i oversiktsarbeidet. I følge Departementet setter forslag til forskrift 

ikke nye eller utvidete krav til kommunene som ikke følger direkte fra folkehelseloven. 

Departementet mener derfor at forskriften ikke vil medføre økonomiske eller administrative 

konsekvenser. 

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

Forslag til forskrift er for lite konkret i forhold til å standardisere det tematiske innholdet i 

oversiktene, noe som får konsekvenser for muligheten for sammenlikning mellom kommuner. 

Per i dag mangler man kommunerepresentative data på mange av temaene som er angitt i forslag 

til forskrift. Når det gjelder samisk helse spesielt finnes det per i dag svært lite tilgjengelig 

statistikk.  

 

Mange kommuner har for lavt befolkningstall til at det er mulig å fremskaffe eller presentere 

statistikk på kommunenivå, både av hensyn til at tallene da er heftet med mer usikkerhet og med 

tanke på personvernhensyn. Mindre kommuner har en ekstra utfordring i forhold til å presentere 

datamaterialet på en slik måte at det blir minst mulig stigmatiserende, jf. krav om at oversiktene 

skal rette særlig oppmerksomhet på sosial ulikhet i helse. Utfordringene med manglende 

datagrunnlag gjenspeiles også i folkehelseprofilene fra FHI hvor det er en rekke sentrale tema 

som dekkes dårlig, blant annet livsstil, egenopplevd helse, og faktorer som styrker helsen. Det er 



et stort behov for at Kommunehelsa bygges videre ut til å dekke sentrale tema for kommunene, 

for eksempel gjennom å presentere regionale data der hvor data mangler for små kommuner.  

 

Med tanke på lovkravet om standardisering og samordning av helsedata bør det gjennomføres 

fylkeshelseundersøkelser hvert 4. år og FHI bør ha ansvaret. At samme institusjon gjennomfører 

datainnsamling vil være den beste garantien for sammenlignbare data i alle fylker. 

Fylkeskommunene bør være representerte i arbeidet med å utvikle maler for slike 

helseundersøkelser for å ivareta mer fokus på påvirkningsfaktorer, og da spesielt faktorer som 

virker positivt på helsen. Dette er et viktig kunnskapsbehov i det brede folkehelsearbeidet. 

 

Selv om folkehelsearbeid fra tidligere har vært lovfestet for kommunene er det vanskelig å 

vurdere det økte kravet til systematikk og kunnskapsbasert arbeid som en videreføring av 

eksisterende oppgaver.  

 

Forslag til forskrift henviser til tilskudd som er gitt til kommunene i forbindelse med 

samhandlingsreformen. For mange kommuner er dette tilskuddet for lite til at det vil løfte det 

lokale folkehelsearbeidet opp på et tilfredsstillende nivå. I høringsforslaget står det også at 

”Departementet deler imidlertid høringsinstansenes syn om at det vil ha økonomiske 

konsekvenser å løfte folkehelsearbeidet vesentlig utover dagens nivå. St.meld. nr. 47 (2008-

2009) og Meld. St. 16 (2010–2011) Nasjonal- helse og omsorgsplan 2011–2015, slår fast at 

forebygging skal styrkes og at en større del av veksten i helsebudsjettet skal komme i 

kommunene. Det forutsettes at en del av denne veksten også brukes på tverrsektorielt 

folkehelsearbeid, der dette gir mest helse for pengene. 

 

Uten en nødvendig sikring av nødvendige økonomiske ressurser vil det være vanskelig å få løftet 

folkehelsearbeidet opp til et faglig forsvarlig nivå.  

 

Forslaget til forskrift om oversikt over helsetilstand og påvirkningsfaktorer vil ha konsekvenser 

for prioritering av eksisterende ressurser i kommunen. 

 

INNSTILLING: 
 

1. Fauske kommune anser det som positivt at Helse- og omsorgsdepartementet nå 

presenterer forslag til forskrift om oversikt over helsetilstand og 

påvirkningsfaktorer. Forslaget burde imidlertid vært mer konkret i forhold til å 

standardisere det tematiske innholdet, noe som får konsekvenser for den 

nødvendige samordning av oversiktsarbeidet.  

 

2. Det er behov for å videreutvikle Kommunehelsa da innholdet er mangelfullt i 

forhold til en rekke sentrale folkehelsetema. Det bør vurderes å publisere data for 

regioner i fylkene da mange kommuner er for små til at kommunedata kan oppgis. 

 

3. Forslag til forskrift bidrar godt til å tydeliggjøre krav til skriftlighet. Det er 

hensiktsmessig at skriftlighetskravet knyttes opp mot kommunal planstrategi. 

 

4. Folkehelsearbeidet på alle nivå trenger et pålitelig datagrunnlag. Dette tilsier et 

statlig ansvar for å gjennomføre fylkeshelseundersøkelser, og hvilken type 

undersøkelse som skal gjennomføres. Det vil på en tilfredsstillende måte gi det 

kunnskapsgrunnlag som folkehelsearbeidet trenger. 

 



5. For å skaffe til veie et tilfredsstillende grunnlag til å drive godt helsefremmende 

og forebyggende arbeid er det viktig at påvirkningsfaktorer for helse får en 

betydelig plass i undersøkelser, og da spesielt helsefremmende faktorer. 

 

6. Selv om folkehelsearbeid fra tidligere har vært lovfestet for kommuner er det 

vanskelig å vurdere det økte kravet til systematikk og kunnskapsbasert arbeid som 

en videreføring av eksisterende oppgaver. Dersom man ønsker at dette arbeidet 

skal kvalitetssikres er det behov for betydelige ressurser.  

 

7. Det økte pasientansvar kommunene er gitt gjennom Samhandlingsreformen ser ut 

til å binde opp alle midler som overføres fra spesialisthelsetjenesten til 

kommunene til pasientoppfølging. Skal kommunene greie å følge opp statens 

intensjoner om et mer offensivt helsefremmende og forebyggende arbeid, 

inkludert utarbeidelse av oversikter over helseutvikling og påvirkningsfaktorer, 

må kommunene gis øremerkede midler over en viss periode til et slikt formål.  

 

8. Arbeidet med den tverrdepartementale folkehelsestrategien tilrås fulgt opp med en 

stortingsmelding om helsefremmende arbeid. 

 

 

FOR-060/12 VEDTAK-  05.03.2012 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

VEDTAK: 

1. Fauske kommune anser det som positivt at Helse- og omsorgsdepartementet nå 

presenterer forslag til forskrift om oversikt over helsetilstand og 

påvirkningsfaktorer. Forslaget burde imidlertid vært mer konkret i forhold til å 

standardisere det tematiske innholdet, noe som får konsekvenser for den 

nødvendige samordning av oversiktsarbeidet.  

 

2. Det er behov for å videreutvikle Kommunehelsa da innholdet er mangelfullt i 

forhold til en rekke sentrale folkehelsetema. Det bør vurderes å publisere data for 

regioner i fylkene da mange kommuner er for små til at kommunedata kan oppgis. 

 

3. Forslag til forskrift bidrar godt til å tydeliggjøre krav til skriftlighet. Det er 

hensiktsmessig at skriftlighetskravet knyttes opp mot kommunal planstrategi. 

 

4. Folkehelsearbeidet på alle nivå trenger et pålitelig datagrunnlag. Dette tilsier et 

statlig ansvar for å gjennomføre fylkeshelseundersøkelser, og hvilken type 

undersøkelse som skal gjennomføres. Det vil på en tilfredsstillende måte gi det 

kunnskapsgrunnlag som folkehelsearbeidet trenger. 

 

5. For å skaffe til veie et tilfredsstillende grunnlag til å drive godt helsefremmende 

og forebyggende arbeid er det viktig at påvirkningsfaktorer for helse får en 

betydelig plass i undersøkelser, og da spesielt helsefremmende faktorer. 

 

6. Selv om folkehelsearbeid fra tidligere har vært lovfestet for kommuner er det 

vanskelig å vurdere det økte kravet til systematikk og kunnskapsbasert arbeid som 



en videreføring av eksisterende oppgaver. Dersom man ønsker at dette arbeidet 

skal kvalitetssikres er det behov for betydelige ressurser.  

 

7. Det økte pasientansvar kommunene er gitt gjennom Samhandlingsreformen ser ut 

til å binde opp alle midler som overføres fra spesialisthelsetjenesten til 

kommunene til pasientoppfølging. Skal kommunene greie å følge opp statens 

intensjoner om et mer offensivt helsefremmende og forebyggende arbeid, 

inkludert utarbeidelse av oversikter over helseutvikling og påvirkningsfaktorer, 

må kommunene gis øremerkede midler over en viss periode til et slikt formål.  

 

8. Arbeidet med den tverrdepartementale folkehelsestrategien tilrås fulgt opp med en 

stortingsmelding om helsefremmende arbeid. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 
Utskrift sendes:     

Folkehelserådgiver til videre forføyning    
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STØTTE TIL FAUSKE IL - NM PÅ SKI 2012 

   

 
Vedlegg: Søknad fra Fauske IL datert 30.11.2011 

 

Saksopplysninger: 

 

Fauske IL søkte høsten 2011 om økonomisk støtte fra kommunen til finansiering av anlegg og 

gjennomføring av arrangementet NM på ski i 212. 

 

I sak 51/12 ble det innvilget kr 200 000,- fra næringsfondet og kr 50 000,- av kulturstøttemidler.  

 

Kr 300 000,- til investeringer i anlegg i Klungsetmarka, ble vedtatt avsatt i kommunens 

investeringsbudsjett for 2012.   

 

Tilskudd til andres investeringer er å betrakte som tilskudd til drift og kan således ikke 

finansieres gjennom investeringsbudsjettet.  

 

I kommunens driftsbudsjett er det ikke rom for å ta inn beløp av denne størrelse.  

 

Rådmannen vil derfor foreslå at tilskuddet overføres til å dekkes av næringsfondet.  

 

Det vises til at NM på ski er et stort arrangement som vil sette Fauske i fokus regionalt og 

nasjonalt og gi oss god markedsføring. I næringsfondets vedtekter går det fram at fondet kan 

benyttes til kommunale næringsmessige tiltak av infrastrukturell karakter. På dette grunnlag 

finner rådmannen å kunne foreslå at tilskuddet dekkes av næringsfondet.  

 

 

INNSTILLING : 
 

Tilskudd stort kr 300 000,- til Fauske IL knyttet til anlegg i Klungsetmarka flyttes fra 

investeringsbudsjett 2012 og overføres til å dekkes av kommunens næringsfond.  

 

For utbetaling gjelde ordinære regler for tilskudd fra næringsfondet.  

 

 

FOR-061/12 VEDTAK-  05.03.2012 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 



VEDTAK: 

Tilskudd stort kr 300 000,- til Fauske IL knyttet til anlegg i Klungsetmarka flyttes fra 

investeringsbudsjett 2012 og overføres til å dekkes av kommunens næringsfond.  

 

For utbetaling gjelde ordinære regler for tilskudd fra næringsfondet.  

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 
Utskrift sendes:     

Enhetsleder plan/utvikling til videre forføyning    
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MEDLEMSKAP FOR MELØY KOMMUNE I SALTEN BRANN IKS 

   

 
Vedlegg: 1. Saksutredning fra Salten Brann IKS 

 

Saksopplysninger: 

 

Meløy kommune har søkt om medlemskap i Salten Brann IKS. 

 

I hht selskapsavtalen for Salten Brann IKS kan nye medlemmer tas opp i selskapet som eiere. 

Dette innebærer også en endring i selskapsavtalen og dette krever minimum 2/3 flertall i 

selskapets representantskap.  

 

Saken er forutsatt behandlet i representantskapet 27 april 2012 forutsatt at de enkelte 

deltagerkommunene har behandlet saken i forkant av dette møtet. 

 

Rådmannen viser til vedliggende saksutredninger og har ingen merknader til at Meløy kommune 

tas opp som eier i Salten Brann IKS. 

 

 

INNSTILLING : 
 

1. Meløy kommune tas opp som medlem i Salten Brann IKS 

2. Medlemskapet trer i kraft som bestemt av selskapets representantskap 

 

 

FOR-062/12 VEDTAK-  05.03.2012 
 

Hege Larsen stilte spørsmål om egen habilitet (Styremedlem i Salten Brann). 

Larsen ble enstemmig erklært inhabil, jfr. forvaltningslovens § 6.1e). 

 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 

1. Meløy kommune tas opp som medlem i Salten Brann IKS 

2. Medlemskapet trer i kraft som bestemt av selskapets representantskap 

 
 

 

 

 



Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 
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ØKNING AV FESTEAVGIFT 2012 

   

 
Vedlegg: 1. Brev datert 26.1.2012 fra Fauske kirkelige Fellesråd vedr. økning av festeavgiften for 

2012 

2. Kopi av kommunestyresak 65/09 vedr økning i festeavgiften  

 

 

Saksopplysninger: 

 

I flg Gravferdsloven skal fastsetting av festeavgift gjøres av kommunen etter forslag fra  

fellesrådet. 

 

Gjeldende festeavgift ble fastsatt av kommunestyret til kr 80,- pr år med virkning fra 1.1.2010. 

Avgiften hadde da vært uendret siden 2004. Fellesrådets vedtak vil innebære en økning til kr 

100,- pr år. Deretter ytterligere heving etter 1 år til 120,-. I flg saksutredningen vil festeavgiften 

da samsvare med landsgjennomsnittet. 

 

Rådmannen viser til de vedliggende saksdokumentene og finner det naturlig å innstille i tråd med 

fellesrådets innstilling 

 

 

INNSTILLING : 
 

Fauske kommunestyre vedtar at avgiften for feste av gravsted i Fauske kommune settes 

til kr. 100,- pr år med virkning fra 1.1.2013. 

 

Fra 1.1.2014 settes avgiften til kr 120,- pr år. 

 

 

FOR-063/12 VEDTAK-  05.03.2012 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 

Fauske kommunestyre vedtar at avgiften for feste av gravsted i Fauske kommune settes 

til kr. 100,- pr år med virkning fra 1.1.2013. 

 

Fra 1.1.2014 settes avgiften til kr 120,- pr år. 

 



Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 

 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   12/344      

      Arkiv sakID.:   11/2539  Saksbehandler:  Stig Løvseth  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Formannskap 
 

Sak nr.:    064/12 FORMANNSKAP Dato:  05.03.2012 

 

 

 

 

SØKNAD OM PROSJEKTMIDLER TIL UTREDNING AV FREMTIDIGE 

KULTURLOKALER I SULITJELMA 

   

 
Vedlegg: Søknaden fra prosjektgruppa, samt en klargjøring fra styreleder i Sulitjelma Samfunnshus AL 

 

Saksopplysninger: 

 

Det søkes om prosjektmidler til å få definert økonomiske investeringsbehov i forbindelse med 

eksisterende bygningsmasse i Sulitjelma Samfunnshus AL. 

Søknadssum: oppad til kr 700.000,- 

 

Søknaden behandles etter kulturstøttereglementets §13: 
 

§ 13 Tilskudd til Grendehus. 
Separat søknad på eget skjema. 
Støtte gis som tilskudd til grendehus i tilknytning til et lokalmiljø/nærmiljø for å  styrke og videreutvikle lokalmiljøet. 
Søknaden må inneholde beskrivelse av planlagte tiltak med budsjett- og finansieringsplan. 
SØKNADSFRIST: 15. mars 
Støtte kan gis med inntil 50% av kostnadene og utbetales i sin helhet ved tildeling. 
Midlene skal primært brukes i søknadsåret eller etter spesiell avtale med Resultatenheten kultur.  
Når tiltaket er gjennomført sendes rapport til Resultatenheten kultur, innen 15. November i tildelingsåret. 
 

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

Søknaden saksbehandles administrativt innenfor gjeldende kulturstøttereglement, men siden det i 

budsjettvedtaket er signalisert at denne saken ønskes fremmet til Formannskapet legges den fram 

for å imøtekomme dette ønsket. 

 

Fram til 2004 hadde Fauske kommune egen støtteordning til Grendehus, med et tallfesta beløp. 

Dette ble i 2004 innlemmet i den totale tilskuddspotten til Fauske kommune. 

De senere årene har det vært bevilget rundt kr 20.000,- til dette tilskuddsområdet. 

 

Sulitjelma Samfunnshus mottar for øvrig som eneste grendehus i kommunen et fast tilskudd til 

drift på kr 150.000,- pr år. 

 

Grendehusene har en sterk rotfestet i lokalmiljøene, så også i Sulitjelma. 

Samfunnshuset brukes til de aller fleste markeringer og er med på å yte lokalmiljøet en arena for 

både øvinger og framvisninger, samt fester og mer verdige markeringer. 



Kulturloven tilsier også at den enkelte kommune hele tiden skal jobbe med å skaffe tilrettelagte 

arenaer for kulturuttrykk i hele kommunen. 

 

I grunnlaget/forarbeidet til §13 i kulturstøttereglementet er intensjonen at midlene skal brukes til 

konkrete tiltak i de enkelte grendehus basert på et budsjett og en konkret plan for hvilket arbeid 

som skal iverksettes – altså hvilke utbedringsarbeider som skal gjennomføres. For øvrig ligger 

utredningsarbeid ikke innenfor ordningens intensjoner innenfor kulturstøttereglementet. 

 

Søknaden fra prosjektgruppen og klargjøringen fra styrets leder i andelslaget tilligger et ønske 

om å få utredet hvilke tekniske utbedringsarbeider som skal gjennomføres.   

På konkret spørsmål fra saksbehandler til leder i andelslaget om hvorfor det søkes om inntil kr 

700.000,- er svaret at dette arbeidet skal gjøres av NorConsult og de kan ikke gi et godt 

pristilbud på arbeidet, da det vil være altomfattende og utredningen også skal ta inn over seg 

muligheten for å få inn nye tilbud i huset, ettersom det foregår flere utviklingstiltak i Sulitjelma, 

som vil kunne nytte seg av huset. 

 

Det er for øvrig utarbeidet en Brannteknisk tilstandsrapport av Norconsult og en rapport etter 

branntilsyn i 2011, som beskriver mange avvik, hvor overrislingsanlegg er det mest kritiske. 

 

Regnskapet til Sulitjelma Samfunnshus AL viser at med dagens drift har ikke andelslaget noen 

mulighet for å gjennomføre hverken eksternt utredningsarbeid eller utbedringsarbeid med kun 

egne midler.  Det er derfor et helt klart behov for tilskudd fra andre. 

 

At samfunnshuset har helt klare behov, ser man klart ved «meningmanns øyensyn», men med 

bakgrunn i intensjon innenfor de støttemuligheter Fauske kommune har, kan det ikke ytes 

tilskudd til denne fasen av arbeidet.  Imidlertid vil det i neste fase, når utbedringsarbeidet 

kommer i gang være grunnlag for konkrete søknader om dette. 

 

INNSTILLING : 
 

Med bakgrunn i kulturstøttereglementets §13 Tilskudd til grendehus, er ikke 

utredningsarbeid inntatt som støtteverdig.  Med bakgrunn i dette avslås søknaden. 

 

 

FOR-064/12 VEDTAK-  05.03.2012 
 

Tom Vidar Karlsen (AP) foreslo: 

1. Det bevilges inntil kr. 300.000,- til dette planleggingsarbeidet. 

2. Beløpet reguleres inn i 1. budsjettregulering. 

 

AP’s forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

VEDTAK: 

1. Det bevilges inntil kr. 300.000,- til dette planleggingsarbeidet. 

2. Beløpet reguleres inn i 1. budsjettregulering. 

 
 

Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 



 

 

 
Utskrift sendes:     

Enhetsleder kultur til videre forføyning    

Regnskapssjef    

Økonomisjef    

 

 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   12/984      

      Arkiv sakID.:   12/268  Saksbehandler:  Wilhelm Morgenstierne  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: FORMANNSKAP 
 

Sak nr.:    065/12 FORMANNSKAP Dato:  05.03.2012 

 

 

 

VALG AV STYRINGSGRUPPE FOR STRATEGISK LANDBRUKSPLAN FOR 

PERIODEN 2012 - 2013 

   
Vedlegg: Ingen 

 

Saksopplysninger: 

 

I tilknytning til ny rullert Strategisk landbruksplan for perioden 2012 – 2013 skal det også velges 

ny styringsgruppe for planarbeidet. Leder for Plan og utvikling og skogbrukssjefen er faste 

medlemmer i styringsgruppa med leder Plan og utvikling som fast leder. I tillegg skal det velges 

en representant fra Sørfold og Fauske Bondelag, Sørfold og Fauske Bonde- og Småbrukerlag, 

Fauske og Sørfold Skogeierlag, Reindriftsnæringen og Eggprodusentene. 

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

De forslag på personer vi har fått fra de aktuelle lag/næringsområder settes opp som forslag i 

innstillingen. Det er kun fra Sørfold og Fauske Bondelag det blir foreslått en ny person. 

 

INNSTILLING : 
 

Formannskapet viser til innkomne forslag fra landbrukets ulike faglag/næringsområder og 

vedtar at styringsgruppa for strategisk landbruksplan i planperioden 2012 – 2013 skal ha 

som medlemmer: 

 

Lars Erik Navjord, Grønås, 8219 Fauske (Sørfold og Fauske Bondelag) 

Elvin Rølvåg, Tverå, 8218 Fauske (Sørfold og Fauske Bonde- og Småbrukerlag) 

Anne Elin Olsen, Røvika, 8214 Fauske (Sørfold og Fauske Skogeierlag) 

Stein Vegar Thuv, Tørresvik, 8214 Fauske (Eggprodusentene) 

Lisa Marie Blind, 8230 Sulitjelma (Reindriften) 

Gudrun Hagalinsdottir, Leder Plan og utvikling, her 

Wilhelm Morgenstierne, Skogbrukssjef, her 

 

 

FOR-065/12 VEDTAK-  05.03.2012 
 

Ordfører foreslo: 

En representant fra Fauna kan tiltre styringsgruppa. 

 

Innstillingen med ordførers tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt. 

 



VEDTAK: 

Formannskapet viser til innkomne forslag fra landbrukets ulike faglag/næringsområder og 

vedtar at styringsgruppa for strategisk landbruksplan i planperioden 2012 – 2013 skal ha 

som medlemmer: 

 

Lars Erik Navjord, Grønås, 8219 Fauske (Sørfold og Fauske Bondelag) 

Elvin Rølvåg, Tverå, 8218 Fauske (Sørfold og Fauske Bonde- og Småbrukerlag) 

Anne Elin Olsen, Røvika, 8214 Fauske (Sørfold og Fauske Skogeierlag) 

Stein Vegar Thuv, Tørresvik, 8214 Fauske (Eggprodusentene) 

Lisa Marie Blind, 8230 Sulitjelma (Reindriften) 

Gudrun Hagalinsdottir, Leder Plan og utvikling, her 

Wilhelm Morgenstierne, Skogbrukssjef, her 

En representant fra Fauna kan tiltre styringsgruppa. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 
Utskrift sendes:     

Skogbrukssjef til videre forføyning    

 

 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   12/955      

      Arkiv sakID.:   12/164  Saksbehandler:  Berit Vestvann Johnsen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Formannskapet 
 

Sak nr.:    066/12 FORMANNSKAP Dato:  05.03.2012 

 

 

 

VALG AV NYTT MEDLEM TIL MENIGHETENES FELLESRÅD FOR PERIODEN 

2011 - 2015 

   

 
Vedlegg: F-sak 5/12 

 

Sammendrag: 
 

Vi er blitt gjort oppmerksom av formannskapets medlem i Menighetenes Fellesråd, Ingelin 

Noresjø, at medlemmet må være medlem av Den norske kirke. Ingelin Noresjø er ikke medlem. 

 

I kirkelovens § 29 står det: 

Kirkelig tilsatte og ombud skal være medlem av Den norske kirke. 

 

Det bes om at formannskapet foretar valg av nytt medlem til Menighetenes Fellesråd for 

perioden 2011 – 2015. 

 

INNSTILLING : 
 

Som nytt medlem fra formannskapet til Menighetenes Fellesråd for perioden 2011 – 2015 

velges: 

 ……………………………………… 

 

 

FOR-066/12 VEDTAK-  05.03.2012 
 

Tom Vidar Karlsen (AP) foreslo: 

 Arne B. Vaag 

 

AP’s forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

VEDTAK: 

Som nytt medlem fra formannskapet til Menighetenes Fellesråd for perioden 2011 – 2015 

velges: 

 Arne B. Vaag, Poppelvn. 23, 8209 Fauske 

 
 

Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 



 

 
Utskrift sendes:     

Fauske kirkelige fellesråd Postboks 384 8201 FAUSKE 

Ingelin Noresjø Gryttingvn. 40 8209 FAUSKE 

Arne B. Vaag Poppelvn. 23 8209 FAUSKE 

 

 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   12/1427      

      Arkiv sakID.:   12/360  Saksbehandler:  Berit Vestvann Johnsen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    067/12 FORMANNSKAP Dato:  05.03.2012 

  KOMMUNESTYRE  22.03.2012 

 

 

 

SØKNAD OM FRITAK FRA VERV I FAUSKE KOMMUNE - MARITA GRUNDVOLD 

   

 
Vedlegg: 1. Søknad fra Marita Grundvold datert 07.02.12 

2. Oversikt over verv 

 

Sammendrag: 
 

Marita Grundvold har søkt om fritak fra sine verv i Fauske. Søknaden er begrunnet i 

helsemessige årsaker. 

 

Kommunestyret kan, etter kommunelovens § 15, 2. ledd, etter søknad frita, for et kortere tidsrom 

eller for resten av valgperioden, den som ikke uten uforholdsmessig vanskelighet eller belastning 

kan skjøtte sine plikter i vervet.  

Fritaksgrunner vil i første rekke være at søkerens arbeidsforhold, dårlig helse eller andre 

velferdsgrunner gjør det ekstra byrdefullt å oppfylle de plikter vervet medfører. 

 

Kommunestyret må vurdere om han har, etter kommunelovens § 15, 2. ledd, uforholdsmessige 

vanskeligheter med å kunne skjøtte sine plikter i vervet. 

Det må her tas hensyn til både søkerens og kommunens situasjon. 

 

Marita Grundvold er fast medlem for FRP i kommunestyret og 3. varamedlem for FRP i 

formannskapet. 

 

Rådmannen anbefaler at søknaden fra Marita Grundvold, om fritak fra verv som fast medlem i 

kommunestyret og varamedlem i formannskapet, innvilges. 

 

Rådmannen gjør oppmerksom på at medlemmer og varamedlemmer i formannskapet må, etter 

kommunelovens § 8.2, være fast medlem i kommunestyret. 

 

INNSTILLING : 
 

1. Marita Grundvold innvilges, med hjemmel i kommunelovens § 15.2, fritak fra sine 

verv som fast medlem i kommunestyret og varamedlem i formannskapet. 

 

2. Som nytt medlem i kommunestyret rykker, med hjemmel i kommunelovens § 16.2, 

følgende opp: 

 Liv-Marit Tverå, Greplynvn. 5, 8209 Fauske 

 



2. Etter valglovens § 14-2 suppleres varamedlemslista til kommunestyre med følgende 

varamedlem: 

 Jøran Andre Engan, Vikavn. 15, 8200 Fauske 

 

3. Etter kommunelovens § 16.3 velges følgende som nytt 3. varamedlem i formannskapet: 

 ................................... 

 

 

FOR-067/12 VEDTAK-  05.03.2012 
 

Kenneth Svendsen (FRP) foreslo i pkt. 4: 

 Liv-Marit Tverå 

 

Innstillingen med FRP’s forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 

1. Marita Grundvold innvilges, med hjemmel i kommunelovens § 15.2, fritak fra sine 

verv som fast medlem i kommunestyret og varamedlem i formannskapet. 

 

2. Som nytt medlem i kommunestyret rykker, med hjemmel i kommunelovens § 16.2, 

følgende opp: 

 Liv-Marit Tverå, Greplynvn. 5, 8209 Fauske 

 

3. Etter valglovens § 14-2 suppleres varamedlemslista til kommunestyre med følgende 

varamedlem: 

 Jøran Andre Engan, Vikavn. 15, 8200 Fauske 

 

4. Etter kommunelovens § 16.3 velges følgende som nytt 3. varamedlem i formannskapet: 

 Liv-Marit Tverå, Greplyngvn. 5, 8209 Fauske 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 

 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   12/1992      

      Arkiv sakID.:   11/2564  Saksbehandler:  Frank Bernhardsen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Formannskapet 
 

Sak nr.:    068/12 FORMANNSKAP Dato:  05.03.2012 

 

 

 

FOTBALLHALL PÅ FAUSKE 

   

 
Vedlegg: Søknad fra Fauske-Sprint datert 17.11.2011 

 

 

Saksopplysninger: 

 

Det vises til vedliggende søknad fra Fauske-Sprint. Det søkes i utgangspunktet om 

prosjekteringsmidler til: 

 

1. Forprosjekt tomt 

2. Forprosjekt selve hallbygget 

 

I hht kommunestyrets budsjettvedtak forutsettes det at Fauske kommune i egen regi skal forestå 

opparbeidelse/ferdigstilling av tomt for fotballhallen. Nødvendige plan-/prosjekteringsutgifter 

forutsettes da å inngå i dette prosjektet og være kommunens ansvar og rådmannen ser derfor bort 

fra dette punktet i søknaden. 

 

Prosjektering av selve hallen vil være Fauske-Sprints ansvar. 

 

Kommunestyret har i sitt budsjettvedtak gitt rammene for kommunens deltagelse i 

fotballhallprosjektet. En grunnleggende forutsetning for kommunestyret er i hht vedtaket at selve 

fotballhallen er fullfinansiert. Rådmannen forutsetter at det i dette også ligger en forutsetning om 

at også driften vil holde seg innenfor de rammer som Fauske-Sprint kan makte. 

 

Rådmannen finner å kunne anbefale at Fauske kommune gir tilsagn om å støtte 

prosjekteringsarbeidet med inntil kr 200.000,-. Dette ut fra at det vil være i kommunens interesse 

å sikre at prosjektet fullt ut er realiserbart. Jfr kommunestyrets forutsetning i budsjettvedtaket. 

 

Rådmannen vil komme tilbake til finansieringen av disse midlene i ø-melding 1/2012. Dersom 

formannskapet gir sin tilslutning til endret finansiering av tilskudd til Fauske 

Idrettslag/klungsetmarka skianlegg, vil det frigjøres inntil kr 300.000,- av overføring fra drift til 

investeringsregnskapet. Rådmannen vil i så fall foreslå at de frigjorte driftsmidlene benyttes til 

tilskuddet til Fauske-Sprint. 

 

INNSTILLING : 
 

Fauske kommune yter et tilskudd inntil kr. 200.000,- til Fauske-Sprint til forprosjektering 

av prosjekt Fotballhall i Fauske. 



 

Forslag til dekning av beløpet innarbeides i ø-melding 1/2012. 

 

 

FOR-068/12 VEDTAK-  05.03.2012 
 

Innstillingen ble vedtatt med 7 mot 2 stemmer. 

 

VEDTAK: 

Fauske kommune yter et tilskudd inntil kr. 200.000,- til Fauske-Sprint til forprosjektering 

av prosjekt Fotballhall i Fauske. 

 

Forslag til dekning av beløpet innarbeides i ø-melding 1/2012. 

 

Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 
Utskrift sendes:     

Kommunalsjef til videre forføyning    

Regnskapssjef    

Økonomisjef    

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


